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مذاکره شرافتمند  و  برابر
 حرکت به ســمت واقع گرایی سیاســی یا ادامه مسیر پرمخاطره ای 
که با پذیرش ریســک های بزرگ همراه خواهد بــود». به اعتقاد او 
«تجربه های تاریخی نشــان می دهد که اتخاذ سیاســت های مبتنی 
بــر کاهش تنش و تعامل ســازنده می تواند تأثیــر مثبتی بر جایگاه 
بین المللی ایران داشــته باشــد؛ همان گونــه که در دوران ریاســت جمهوری 
علی اکبر هاشمی رفســنجانی، سیاســت خارجــی ایران بر پایــه ایجاد فضایی 
همکاری جویانــه با غرب تعریف شــد و به تقویت موقعیت کشــور در عرصه 
جهانی انجامید. اکنون نیز با ریاســت مســعود پزشــکیان بر دولت، این سؤال 
مطرح است که آیا تهران آماده بازتعریف رویکرد های خود در قالب دیپلماسی 

و واقع بینی خواهد بود؟».
استاد دانشگاه آفریقای جنوبی در ادامه باور دارد «در طرف مقابل، ایالات متحده 
با آغاز دوره ریاست جمهوری دونالد ترامپ و ظهور نگرش های تهاجمی در سیاست 
خارجی، احتمالات جدیدی را در روابط خود با ایران مطرح کرده اســت. از سویی، 
فشــار های خارجی بر برنامه هسته ای ایران و از سوی دیگر، چالش های ژئوپلیتیک 
منطقه ای نظیر حساسیت های اسرائیل و تغییر معادلات در سوریه، شرایطی پیچیده 
و حســاس را پدید آورده است». به نوشــته فرارو، آندره وولف در بخش دیگری از 
نوشــته اش به ضرورت دستیابی به توافق هســته ای پایدار تأکید می کند و معتقد 
اســت که «ایران به خوبی از حساسیت های آمریکا آگاه اســت. در چنین شرایطی، 
خودداری از اتخاذ سیاستی واقع بینانه و عمل گرایانه می تواند این حساسیت ها را به 
سطحی برساند که اقدام نظامی را اجتناب ناپذیر سازد. بااین حال، اگر دولت ترامپ 
زمینه های دیپلماتیک مناســبی فراهم کند، ایران این فرصت را خواهد داشــت که 
مسیری سازنده را در پیش بگیرد و روابط دوجانبه مثبتی با غرب ایجاد کند. دستیابی 
به یک توافق هســته ای پایدار، مستلزم فراهم شدن شرایطی است که هر دو طرف 
را قادر ســازد به اهداف خود دست یابند. چنین توافقی می تواند از یک  سو، امنیت 
بین المللی را تقویت کند و از سوی دیگر، به ایران امکان دهد جایگاه منطقه ای خود 
را بدون تنش های مخرب حفظ کند». البته از منظر ژنرال بازنشســته نیروی هوایی 
آمریکا «دولت ترامپ باید مذاکرات مســتقیم با ایران، به ویژه با دولت پزشــکیان را 
آغاز کند و نظارت بر برنامه هســته ای ایران را از طریق اجرای مفاد معاهده «عدم 
اشــاعه هســته ای» (ان پی تی) تقویت کند. در مقابل، ایران باید کاهش تحریم ها را 
به عنوان بخشــی از این روند دریافت کند. این توافــق می تواند به ایجاد منطقه ای 
عاری از سلاح هسته ای در خلیج فارس منجر شود و گامی نخست در جهت تأمین 
امنیت جمعی منطقه باشــد». در بخش دیگری از مطلب نشریه هیل می خوانیم: 
«در نهایــت، ایالات متحده می تواند تلاش های دیپلماتیــک خود را با مذاکره برای 
امضــای معاهــده ای جامع میان کشــور های منطقه تکمیل کنــد؛ معاهده ای که 
ســازوکاری مشــترک برای امنیت و همکاری های متقابل ایجاد کند. دولت ترامپ 
در ایــن مقطع زمانی بــا فرصت های بی نظیری مواجه اســت، اما این فرصت ها با 
مخاطراتی جدی همراه هستند. اکنون زمان تصمیم گیری های شتاب زده یا بر اساس 
منافع شخصی نیست. سیاست خارجی ایالات متحده باید با چشم انداز بلندمدت و 
بر مبنای منافع استراتژیک این کشور هدایت شود؛ سیاستی که هژمونی اقتصادی و 
سیاسی آمریکا را با مدیریت هوشمندانه حفظ کند، نه رویکردی مصلحت اندیش یا 
سطحی. در این میان، راه حل نظامی باید همواره به عنوان یکی از گزینه های ممکن 

باقی بماند، اما نباید به انتخاب نخست تبدیل شود».

می توانند در جامعه امیدآفرینی کنند کمالی پور: قوای سه گانه با عمل به وظایف خود 
 یک عضو سابق کمیسیون قضائی و حقوقی مجلس شورای اسلامی  تأکید 
کرد: در شرایطی که کشور با چالش هایی از نظر اقتصادی و سیاسی مواجه 
بوده و دشــمن نیز با تمام توان وارد عمل شده تا با ناامید سازی ما را از مسیر خود 
دور کنــد، بازگرداندن اعتماد عمومــی مردم و امید آفرینــی در جامعه یک اصل 
اساسی به شمار می رود.  یحیی کمالی پور در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به تأکید اخیر 
مقام معظم رهبری در راستای امیدآفرینی در جامعه، بیان کرد: همواره زمانی که 
مقام معظم رهبری بر مطالبی تأکید می کنند، درواقع با اطلاع عمیق از چالش هایی 
که فرا روی کشــور چه در حوزه داخلی و چــه در حوزه خارجی وجود دارد، نکات 
خود را مطرح می کنند. در کشــور ما ولی  فقیه به عنــوان فردی که در رأس همه 
ارکان نظام قرار دارد، حرفش فصل الخطاب همه مسئولان است. اگر تا به امروز در 
حوزه اقتصادی فرمایشــات مقام معظم رهبری مورد توجــه قرار می گرفت و در 
مسائل فرهنگی و سیاسی نیز مطابق فرمایشات رهبری گام برمی داشتیم، امروز با 

این حجم از چالش مواجه نبودیم.

 یک نظام تا زمانی استوار است که نخبگان جامعه آن را همراهی کنند
 او در ادامــه اظهار کرد: یک نظام تا زمانی می تواند اســتوار بوده و در مســیر 
اهــداف خود گام بردارد که مردم و نخبگان جامعه آن نظام را همراهی کنند. این 
ناامیدی که امروز در جامعه ما ایجاد شــده اســت و بعضا در انتخابات ها خود را 
نشــان می دهد، ناشی از این است که مســئولان به وظایف خود عمل نکردند. من 
معتقد هســتم که بــرای امیدآفرینی در جامعه و بازگردانــدن اعتماد عمومی در 
جامعه دستگاه های متولی باید به وظایف خود عمل کنند. در شرایطی که کشور با 
چالش هایی از نظر اقتصادی و سیاسی مواجه بوده و دشمن نیز با تمام توان وارد 
عمل شده تا با ناامیدسازی ما را از مسیر خود دور کند، بازگرداندن اعتماد عمومی 
مردم و امیدآفرینی در جامعه یک اصل اساسی در جهت عمل به فرمایشات مقام 
معظم رهبری اســت.  نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی، تصریح کرد: با شعار 
نیز این امیدآفرینی محقق نمی شــود. این امکان وجــود ندارد که هر مجموعه ای 
بیانات رهبر معظم انقلاب را تفسیر کرده و آنچه را به نفع خودش است، برداشت 
کند. بیانات رهبر معظم انقلاب واضح و شــفاف بوده و نیازی به تفسیر هم ندارد. 
همه دســتگاه های متولی که با عملکرد خود منجــر به ایجاد ناامیدی در جامعه 
شده اند باید وارد عمل شده و با عمل به وظایف خود امید را به جامعه بازگردانند.

 مدیرانی که نمی توانند امید آفرین باشند باید کنار بروند
 او در ادامه تأکید کرد: مدیرانی که نمی توانند در مســیر امیدآفرینی در جامعه 
گام برداشــته و جلوی فرار نخبگان و برخوردهای سلیقه ای و چکشی با افرادی را 
بگیرند، بهتر است کنار رفته و اجازه دهند مدیرانی روی کار بیایند که می توانند در 
مسیر انقلاب و نظام گام بردارند. چارچوب یک جامعه از ارکان حاکمیت آن شکل 
می گیــرد. نظام ما دارای ســه قوه قضائیه، مجریه و مقننه اســت. قالب نهادها و 

تشکیلات ها زیرمجموعه این سه قوه قرار می گیرند.

 سه قوه باید مانند یک زنجیر به هم پیوسته امورات را پیش ببرند
 او افزود: قطعا هرجایی در کشــور لازم باشــد که یک حرکت هدفمند صورت 
بگیــرد، پای کار آمدن ســه قوه امری ضروری اســت. این ســه قــوه از نظر حوزه 
عملکردی باهم تعامل داشــته و مانند یک زنجیره به هم پیوســته امورات را پیش 
ببرند. ســه قوه باید در کنار یکدیگر قرار گرفته و در جهت حل مشکلات مردم گام 
بردارند. امروز در قوه قضائیه یکی از مواردی که موجب یأس و ناامیدی مردم شده 
است، اطاله دادرسی در پرونده های قضائی است. قوه قضائیه باید در رسیدگی به 
پرونده های قضائی، جلوگیری از اطاله دادرسی و برقراری عدالت به وظایف خود 
عمل کند. قوه مقننه نیز با شناخت چالش های کشور و قانون گذاری مفید می تواند 
در امیدآفرینی مؤثر واقع شــود.  او در ادامه خاطرنشان کرد: دولت نیز باید در امور 

اجرائی کشور سیاست هایی را تبیین کند که بتواند آنها را اجرائی کند. 

اعضای کابینه چهاردهم در حاشیه حیاط دولت به پرسش های خبرنگاران پاسخ دادند

از  داغ شدن اخبار مذاکرات تا  کشف  ماینر ها
گزارش

خبر

سیـاستسیـاست

شرق: اعضای کابینه چهاردهم در حاشیه جلسه دیروز هیئت وزیران در حیاط دولت با حضور 
در جمع خبرنگاران، به سؤالات  آنها پاسخ دادند. سؤالاتی که درباره مهم ترین وقایع روز از جمله 
احتمال مذاکره مستقیم ایران و آمریکا؛ مذاکرات هسته ای با طرف های اروپایی؛ ماجرای تلاش 
رادیکال های مجلس برای استیضاح وزرا و سرنوشت لایحه منع خشونت علیه زنان و... مطرح 

شدند.

غیر از مذاکره هسته ای با  اروپا  فعلا مذاکره  دیگری نداریم
عباس عراقچی در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره مذاکره با آمریکا 
اظهار کرد: تا الان با اروپایی ها مذاکرات هسته ای داشتیم و غیر از این مذاکره  دیگری فعلا نداریم.

  
هنوز   استیضاحی اعلام وصول نشده است

شــهرام دبیری هم دیروز در جمع خبرنگاران، گفت: اســتیضاح از حقوق نمایندگان است، 
موضوع اســتیضاح فرصتی برای پاسخ گویی وزراســت. هنوز استیضاحی اعلام وصول نشده 
اســت، اما نمایندگان انتظاراتی دارند و ما هم پاسخ گو هستیم و این مسائل حل خواهد شد. او 
در پاسخ به این پرسش که آیا وارد لابی با نمایندگان مجلس شده اید، گفت: وارد لابی نشده ایم 
ولی وزرا وارد کمیسیون ها شده و برنامه های خود را ارائه می دهد. دبیری افزود: با توضیحاتی 
که وزرا به نمایندگان می دهند، تلاش می کنیم مسائل را روشن و نظر نمایندگان را جلب کنیم. 
معاون پارلمانی رئیس جمهور درباره اعتراض برخی نمایندگان برای ابلاغ نشدن قانون عفاف و 
حجاب، گفت: این قانون هنوز به ما ابلاغ نشده و مراجعی هستند که گفتند فعلا قانون نگه داشته 
شده و ابلاغ نشود. او همچنین درباره بررسی و احتمال تصویب اف ای تی اف اظهار کرد: مجمع 

تشخیص مصلحت نظام باید تصمیم بگیرد. ما فکر می کنیم تصویب آن به نفع کشور باشد.

لایحه منع خشونت علیه زنان را با قوت پیگیری می کنیم
زهرا بهروزآذر نیــز درباره وضعیت زندان زنان و پیگیری دولت در این زمینه، اظهار کرد: ما 
هم با قوه قضائیه و هم با رئیس سازمان زندان ها هماهنگی کرده ایم تا از زندان های زنان بازدید 
داشته باشیم. این اقدام را در جریان سفر به خراسان شمالی آغاز کردیم و برای تهران نیز در حال 
انجام هماهنگی های لازم هستیم. او در پاسخ به پرسشی درباره حذف واژه «خشونت» از لایحه 
ارســالی دولت به مجلس برای منع خشونت علیه زنان، تصریح کرد: لایحه دولت دارای واژه 
خشونت است اما تغییر آن به سوءرفتار هم باعث می شود شمول دربرگیری این لایحه گسترده تر 
شود. نگاه ما این است که اگر کلمه بدرفتاری یا سوءرفتار نیز در نظر گرفته شود، شمول دربرگیری 

را  گسترده تر می کند.
بهروزآذر ادامه داد: مهم این است که روح پیشگیری را داشته باشد و جرم انگاری هم برای 
آن عملی شود. نگرانی ما این اســت که اگر این واژه (سوءرفتار) باشد، آن وجوه را کم رنگ کند 
یا مانع بودن را نتواند داشته باشد و در این زمینه ابهام ایجاد کند یا شفافیت آن را کاهش دهد. 
معاون رئیس جمهوری در امور زنان و خانواده تأکید کرد: در مجلس بررسی این لایحه آغاز شده 
و ما هم با قوت پیگیری می کنیم. در دولت همه تلاش ما این است که روح قانون اساسی پیگیری 

شود و در این لایحه تجلی یابد.

 صنایع به سواحل خلیج فارس و دریای عمان، به ویژه سواحل مکران سوق داده می شوند
محمدجعفر قائم پناه هم در حاشیه جلســه هیئت دولت در جمع خبرنگاران اظهار کرد: 
رئیس جمهوری احتمالا چهارشــنبه هفته آینده به خوزســتان سفر می کند. او افزود: ما بیشتر 
سفرهای استانی را بر اساس شعارهای دکتر پزشکیان که صدای بی صدایان باشیم، بر پیرامون 
کشور متمرکز کردیم که در این مسیر، ابتدا به سیستان وبلوچستان رفتیم که این سفر در هفته اخیر 
نیز دوباره تکرار شد و سپس نیز به خراسان شمالی رفتیم. قائم پناه تصریح کرد: دکتر پزشکیان 
معتقدند که نباید مردم را اذیت کنیم تا در سفر استانی استقبال کنند، به فرودگاه بیایند و منتظر 
بمانند که این امر را اصلاح کردیم. همچنین دکتر پزشکیان معتقد است که نباید وعده بی پایه 
دهیم که از این نظر، آنچه را که فکر می کنیم محقق نمی شــود، به مردم وعده نمی دهیم. او 
در پاسخ به پرسشــی درباره موضوع انتقال پایتخت، اظهار کرد: هنوز کارگروه مشخصی برای 
انتقال تعیین نشــده است. نظر دکتر پزشکیان این اســت که بحران های زیادی در تهران وجود 
دارد، ولی اینکه پایتخت منتقل شود، فعلا به صورت جدی گروه کارشناسی برایش تشکیل نشده 
است. معاون اجرائی رئیس جمهوری ادامه داد: اما مصوب شده که در زمینه صنایعی که نیاز 
به آب دارند، با توجه به تنش های آبی در کل کشــور و اســتفاده فراوان از آب های زیرزمینی و 
فرونشســت های زیاد متعاقب آن، کارخانه ها و صنایعی که نیاز به آب دارند، در حاشیه خلیج 
فارس شکل بگیرند. قائم پناه تأکید کرد: از این به بعد تلاش می شود مجوز تأسیس کارخانه جدید 
در داخل اســتان هایی که مشکل تأمین آب و محیط زیست دارند، داده نشود و بیشتر صنایع به 

سواحل خلیج فارس و دریای عمان، به ویژه سواحل مکران سوق داده شوند. 

 تعداد اعلام شده کاربران استارلینک در ایران گمانه زنی است
ســتار هاشمی، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات نیز در جمع خبرنگاران گفت: تعدادی که 
برای کاربران ایرانی استارلینک اعلام می شود، گمانه زنی است اما آنچه ما در وزارت ارتباطات و 
دولت بارها درباره اش صحبت کرده ایم، این است که حتما از ظرفیت فناوری های نوین استفاده 
می کنیم اما در چارچوب قوانین بین المللی. این قوانین ایجاب می کند که بحث حقوق سرزمینی 
در این موضوع به رســمیت شــناخته شــود. به گفته او، همین امروز هم از ظرفیت ماهواره و 
ارتباطات مخابراتی در کشور استفاده می شود. «برای مناطق صعب العبور و جاهایی که امکان 
ارائه ســرویس های زمینی وجود ندارد، از ظرفیت شــرکت های خدمات ارتباطات ماهواره ای 
استفاده می کنیم». ستار هاشمی درباره موضوع وزارت ارتباطات در زمینه رفع فیلتر یوتیوب برای 
دانشجویان، اظهار کرد: در این زمینه صحبت کرده ایم و اجازه بدهید مسائل با کار کارشناسی طی 
شود. او در پاسخ به این پرسش که موضع خود شما چیست؟ بیان کرد: یکی از بزرگ ترین استادان 

من که چیزهای زیادی از آن یاد گرفتم، یوتیوب بوده است.

تاکنون به مردم لس آنجلس کمکی نکرده ایم
فاطمه مهاجرانی هم در پاســخ به پرسشی درباره انتقاد تند یکی از نمایندگان مجلس در 
زمینه پیام حمایتی دولت ایران از مردم لس آنجلس و اینکه آیا بین کمک به مردم غزه و لبنان 
با کمک بــه مردم لس آنجلس تناقضی وجود دارد، بیان کرد: اصــولا مراودات بین المللی در 
چارچوب هایی می گنجد. البته تناقضــی در این زمینه وجود ندارد. تاکنون کمک هایی از طرف 
دولت به مردم غزه و لبنان انجام شده است، اما خود مردم به شدت از مردم غزه و لبنان حمایت 
کردند.  او ادامه داد: مردم طلاهای خود را دادند. دولت نیز می تواند به اندازه بضاعتی که دارد 
کمک کند. تاکنون به مردم لس آنجلس کمکی نکرده ایم. صرفا آمادگی خود را به جهت اینکه 
آتش مهار نشده و منابع طبیعی در حال سوختن است، اعلام کردیم. همه ما یک جهان داریم و 
در یک جهان زیست می کنیم.  او در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره اینکه پذیرفته شدگان کنکور 
کارشناسی ۱۴۰۳ از کنکور ۱۴۰۴ محروم هستند، آیا دولت اقدامی برای حل مطالبه این قشر انجام 
داده اســت، بیان کرد: این موضوع بارها مورد صحبت قرار گرفته است. از دهه ۶۰ اگر کسی در 
دانشگاه روزانه پذیرفته شــود و انصراف دهد از کنکور سال بعد محروم می شود. باید مراقبت 
کنیم تا فضا عادلانه باشد. باید در نظر داشت که وارد ایجاد فضای ناعادلانه برای بچه های پشت 
کنکور نشویم. در این مباحث از دو طرف ذی نفع داریم. باید به دو طرف توجه شود. او خاطرنشان 
کرد: در این خصوص دکتر سیمایی صراف قول دادند تا بررسی کنند ببینند چگونه می توان راهی 
پیدا کرد، اگر بشود کسانی که انصراف دادند بتوانند سر کلاس برگردند. اما هیچ قولی وجود دارد. 
داوطلبان در زمان انتخاب رشته، به آنچه تیک می زنند  دقت کنند. در مقابل موضوعات قانونی 

باید تک تک مسئول باشیم.

 اصولا مذاکره کردن یا نکردن مطابق با اصول کلی نظام مورد بررسی قرار می گیرد
 ســخنگوی دولت در ادامه در پاسخ به پرسشــی درباره اعلام آمادگی رئیس جمهور برای 
گفت وگو با آمریکا و دولت ترامپ طی مصاحبه با شبکه NBC، بیان کرد: اصولا مذاکره کردن یا 
مذاکره نکردن موضوعاتی هستند که مطابق با اصول کلی نظام مورد بررسی قرار می گیرند. اگر بنا 
باشد مذاکره کنیم یا مذاکره نکنیم، بر اساس سه گانه عزت، حکمت و مصلحتی که رهبری دستور 
دادند، خواهد بود. دولت حتما در مسیر حفظ عزت و شرافت ایرانی در راستای مصالح کشور و 

نظام حرکت خواهد کرد. او در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره اینکه چرا امکان دسترسی مردم 
به مصوبات دولت هنوز فراهم نشــده است، بیان کرد: هر چقدر جریان شفاف اطلاعات داشته 
باشیم، بیشتر به سمت حکمرانی خوب می توانیم  حرکت کنیم. علی القاعده باید مصوبات دولت 
در دســترس قرار بگیرد. اگر موضوع مشخصی است بفرمایید پیگیری می کنم. مسئله خاصی 
برای عدم دسترســی به اطلاعات در دولت وجود ندارد. سخنگوی دولت در ادامه در پاسخ به 
پرسشی درباره سفر رئیس جمهور به روسیه، بیان کرد: سفر رئیس جمهور به روسیه ان شاءاالله 
در روزهای پایانی دی ماه انجام می شود. امیدواریم شاهد دستاوردهای حوزه اقتصادی و انتقال 
فناوری و زیرساختی باشــیم. او در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره اینکه گزارشی که قرار بود 
وزیر دادگســتری و اطلاعات درباره سید محمد خاتمی ارائه کنند به کجا رسید، بیان کرد: من در 
جلسه هیئت دولت گزارش این چنینی نشنیدم. موضوعات در دست پیگیری است. ما در تلاش 
هستیم تا حقوق شهروندی آن طور که شایسته است  برای همه افراد، چه آنهایی که نام آشناتر 
هستند و چه افراد گمنام تر فراهم شده و وضعیت بهتری را شاهد باشیم. او در ادامه در پاسخ 
به پرسشی درباره اینکه دو کشور ایران و عراق چه میزان می توانند با همکاری یکدیگر یک هاب 
منطقه ای اقتصادی تشــکیل دهند، بیان کرد: کشــورهایی که پیشینه مشترک و منافع مشترک 
دارند، بهتر می توانند روی موضوعات اقتصادی تمرکز کنند. ســفر اخیر نخست وزیر عراق دال 
بر این موضوع است. ان شاءاالله بتوانیم با دیدگاه متوازن منافع گفت وگو ها را به مردم برگردانیم. 
 مهاجرانی در ادامه در پاسخ به پرسشی دیگری مبنی بر اینکه داوطلبان کنکور کارشناسی ارشد و 
دکتری خواستار تعویق زمان کنکور از اسفند ماه به اردیبهشت ماه سال آتی هستند، بیان کرد: این 
موضوعات سؤال یک دستگاه تخصصی است. موضوع به وزیر مربوطه منتقل شده است. این 
تیپ موضوعات ذی نفعانی دارد. ممکن است عده دیگری مطالبات دیگری داشته باشند. باید 

با یک نگاه همه جانبه دنبال شود. تصمیم گیری در این زمینه در اختیار دستگاه تخصصی است.

تعداد قابل توجهی ماینر  غیرمجاز کشف شده است
عباس علی آبادی نیز در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران، در پاسخ به پرسشی 
درباره کشف ماینرها بیان کرد: تاکنون چندین ماینر غیرمجاز کشف شده است. تعدادی نیز مجاز 
بوده اند، یعنی از برق مجاز استفاده کرده اند. تعداد ماینرهای غیرمجاز زیاد است و با آنها برخورد 
می شود. او در ادامه اظهار کرد: کشف ماینرها نیز براساس جایزه ای بوده که وزارت نیرو در نظر 
گرفته است. هر کس ماینر تحویل دهد جایزه می گیرد. تعداد ماینر های غیرمجاز کشف شده در 
ذهنم نیســت، اما عدد کشف ماینر ها زیاد است. وزیر نیرو در ادامه با اشاره به برنامه وزارتخانه 

برای مدیریت ناترازی ها، بیان کرد: برنامه گســترده ای در دستور کار است. برنامه درباره زمستان 
را وزارت نفت دنبال می کند. برنامه اصلی برای تابستان است. ان شاءاالله با تحقق این برنامه در 
تابستان سال آینده به مراتب وضعیت از سال جاری بهتر خواهد بود. زمستان آینده هم ان شاءاالله 
مشکل نخواهیم داشت. او در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره آخرین وضعیت حقابه کشور، 
بیان کرد: در خصوص حقابه از آنجا که بحث همسایگی مطرح است در فرصت مناسبی صحبت 

خواهیم کرد.

حل مشکل بازماندگان از تحصیل دغدغه جدی وزارت آموزش و پرورش است
علیرضا کاظمی هم در حاشیه جلسه هیئت دولت در جمع خبرنگاران درباره برنامه وزارت 
آموزش و پرورش برای بازماندگان از تحصیل، اظهار کرد: این موضوع یکی از دغدغه های جدی 
ماســت و در  حال تهیه سازوکارهایی هســتیم تا یک سیستم آموزشی منعطف طراحی کنیم. 
بخش هــای مختلف درگیر بوده و در حال ارائه این خدمات هســتند. مدارس ویژه کودکان کار 
فعال هستند، اما معتقدیم که باید روش های متنوع تر و اقدامات اثربخش تری انجام دهیم که 
در دستور کار قرار دارد. او درباره نظر آموزش و پرورش درمورد تأثیر معدل و سوابق تحصیلی در 
کنکور، بیان کرد: در شــورای  عالی آموزش و پرورش نظرات خود را مطرح کرده  و پیشنهادات را 
اعلام کرده ایم. این موضوع ابعاد مختلفی دارد و موضوع تخصصی است. اجازه بدهید در این 
فضا نظر آموزش و پرورش را اعلام نکنم؛ چون این وزارتخانه یک عضو از اعضای شورای  عالی 

انقلاب فرهنگی است . 

دو تفاهم نامه در سفر به تاجیکستان در حوزه راه و شهرسازی به امضا خواهد رسید
فرزانه صادق مالواجرد هم در جمع خبرنگاران بیان کرد: بنده در دو ســفر رئیس جمهور را 
همراهی خواهم کرد. اولین ســفر به تاجیسکتان و سفر بعدی به روسیه است. در تاجیکستان 
تفاهم نامه هایی در دو موضوع که به وزارت راه و شهرســازی مرتبط است  رد و بدل خواهد شد. 
اولین موضوع در خصوص تســهیل سرمایه گذاری طرف تاجیک در چابهار به عنوان پروژه ها و 
سایت های لجستیک است. تاجیکستان محصور در خشکی است و نیاز به دسترسی به آب های 
آزاد دارد. یادداشــتی را رد و بدل خواهیم کرد که ان شــاءاالله در چابهار بتوانیم سرمایه گذاری را 
تســهیل کنیم. او در ادامه اظهار کرد: تفاهم دیگر مربوط به صدور خدمات مهندســی هم در 
حوزه راه و هم در حوزه ساختمان با تاجیکستان است. در مورد تفاهم نامه های روسیه نیز شما 
مطلع هستید که در سال ۱۴۰۲ وزیر وقت توافق نامه ای را به نمایندگی از جمهوری اسلامی ایران 
با طرف روس به امضا  رســاند مبنی بر تکمیل کریدور شــمال به جنوب، یعنی رشت به آستارا. 
این یکی از موضوعاتی اســت که توافق های بعدی آن در این سفر انجام خواهد شد تا به اجرا 
نزدیک تر شود. البته نقشه راهی هم در مدت یک ماه و نیم گذشته با جلسات متعددی که با وزیر 
حمل ونقل روسیه داشتیم، در جهت توسعه حمل ونقل کریدوری، ریلی، جاده ای و البته دریایی 
و بندری در سال ۲۰۲۵ ترسیم شده است. نقشه راه که به تأیید هر دو طرف رسیده است، یکی از 
دستاوردهای این سفر خواهد بود که بین دو وزیر حمل ونقل دو کشور امضا خواهد شد. وزیر راه 
و شهرسازی در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه موضع شما درباره تفکیک وزارت راه و شهرسازی 
چیست، بیان کرد: تفکیک وزارت راه از آنجا که تفکیک ساختاری است، با تأکید رئیس جمهور 
به سازمان امور استخدامی واگذار شده است. بنا  بر تأکید رئیس جمهور چون موضوع ساختاری 
است، سازمان امور استخدامی موضوع را بررسی کرده و نتیجه مشخص خواهد شد. تلاش ما 
بر این اســت که افتتاح و تحویل دادن چه زمین بر اساس قانون جوانی جمعیت و چه تکمیل 

ساختمان هایی که در برنامه ساخت داشتیم، بیش از ۵۰ هزار واحد تا پایان سال باشد.
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